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عُذ ذطثٛك سٛاساخ انصٛاَح ذٕاجّ انًإسساخ انصُاعٛح ٔانخذيٛح عهٗ حذا سٕاء ذحذٖ ألا ْٕٔ 

ياْٗ غشٚمح انصٛاَح انًثهٗ ٔانسٛاسح الأفعم انٕاجة ئذثاعٓا نصٛاَح انُظاو  تالأخز  فٙ الاعرثاس 

انرٙ ذحمك انرٕاصٌ تٍٛ ذمهٛم الأعطال انركانٛف ؟ تكهًاخ أخشٖ ياْٗ انسٛاسح انًثهٗ نهصٛاَح 

ٔانحفاظ عهٗ انُظاو فٙ أحسٍ انظشٔف انرشغٛهٛح ٔتألم ذكهفح يًكُح نهصٛاَح.نزنك ذشكم ذكهفح 

انصٛاَح دٔسا ْايا لٙ عًهٛح انًفاظهح عُذ اخرٛاس ٔذخطٛػ سٛاساخ انصٛاَح.  ئٌ حساب ذكانٛف 

الافرشاظٙ نّ أًْٛح كثٛشج نهًإسسح انصُاعٛح ، انصٛاَح لاٖ َظاو يٍ تذاٚح ذشغٛهّ ئنٗ َٓاٚح عًشِ 

حٛث ٚعًٍ نًرخز٘ انمشاس حسٍ انرصشف  فٙ يصادس سؤؤس الأيٕال ْٔزا الأيش يٓى جذا 

خصٕصا نهذٔل انُايٛح َظشا نًحذٔدٚح ذٕفش ئيكاَٛاذٓا . نزنك ٚمذو انثحث ًَٕرج سٚاظٙ يطٕس 

ٔ انًمرشحح نُظاو يا عهٗ غٕل انعًش الافرشاظٙ نرمذٚش انركانٛف الإجًانٛح نسٛاساخ انصٛاَح انًرثعح أ

نّ ،  ذمذٚش عذد الأعطال انرٙ ٚرعشض نٓا انُظاو، ذمذٚش ذكهفح انًٕاد انًطهٕتح نعًهٛاخ انصٛاَح ، 

ذمذٚش انعذد الأيثم نًشاخ ئجشاء انصٛاَح انٕلائٛح تكم فرشج يٍ فرشاخ عًش انُظاو ، ٔيٍ خلال 

انعُاصش انًخرهفح نهصٛاَح عهٗ يعاٚٛش الأداء . أٚعا  ٚعطٗ انثحث َمٕو تذساسح ٔذحهٛم ذأثٛش 

انًُٕرج انشٚاظٙ انًطٕس انٕلد الأيثم لإجشاء انعًشج نًعذاخ انُظاو  تذلا يٍ انسٛاسح انرمهٛذٚح 

انًرثعح تثعط انًإسساخ انصُاعٛح فٙ انذٔل انُايٛح ٔانرٙ ذعرًذ فمػ عهٗ ئجشاء عًشج نًعذاخ 

ٔٚذعى ٖ احرٛاجّ فعهٛا نرجذٚذ يعذاذّ .ثاترح تغط انُظش عٍ حانح انُظاو ٔيذانُظاو تعذ فرشاخ صيُٛح 

انثحث تذساسح ذحهٛهٛح ٔعًهٛح نُظاو يحطح َمم انطالح انكٓشتائٛح تانششكح انعايح نهكٓشتاء كًثال 

 نهذساسح .  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

 

 

 

Abstract 

Through implementation of the maintenance policies, companies face 

challenge with respect to system maintenance cost, which is how to keep the 

system in good working condition at low maintenance cost? Thus the 

tradeoff process between cost and performance of the system plays an 

important role in the selection of the maintenance policies.This research is 

intended to achieve the optimum maintenance policies, and to achieve the 

leverage between system performance and life cycle maintenance cost. It 

focused on accomplishing the following points:Developing a mathematical 

model to evaluate maintenance policies  through life cycle of the 

system.Assessing the impact of maintenance parameters on system 

performance measures.Using the developed model to determine the 

appropriate overhauling times for the industrial enterprises, actually when 

the equipments should be overhauled, instead the traditional way, that is 

performed based on fixed number of years. The model works based on 

criteria's are set by enterprise's decision makers, such that if the system 

exceeds certain number of breakdowns through its life cycle, then system 

must be overhauled. This thing helps the companies saving money. Using 

appropriate performance measures to evaluate how well the system meets its 

goals based on the applied maintenance policy. Practical and analytical study 

of power transmission station's equipments in general electrical company of 

Libya was presented as a case study. 
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